
Protokół nr 52/18

z posiedzenia Komisji  Środowiska i Rozwoju Wsi z dnia 13 listopada 2018 r. 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki
w godzinach od 11ºº do 1215.

W posiedzeniu wzięli udział:

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 
2) Grażyna Zozula- Zastępca Burmistrza Trzcianki,
3) Joanna Zieńko- Skarbnik gminy,
4) Witold Putyrski- Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury
Komunalnej,
5) Artur  Powchowicz-  Kierownik  Referatu  Gospodarki  Nieruchomościami,
Rolnictwa i Ochrony Środowiska,
6) Anna Stańczyk- pracownik Referatu Promocji, Kultury i Sportu.

 Ad 1) Otwarcie posiedzenia.

Przewodniczący  Komisji  Wincenty  Kilian  otworzył  posiedzenie  witając
uczestników spotkania. 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący  Komisji  poinformował  o  porządku  posiedzenia.
Zaproponował  wprowadzenie  punktu  3  „Zatwierdzenie  protokołu  nr  51/18
z 16 października 2018 r.”

Następnie przegłosowano poprawkę do porządku posiedzenia. Głosowano:
za- 8 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

Porządek posiedzenia:

1) Otwarcie posiedzenia. 

2) Przedstawienie porządku posiedzenia.

3) Przyjęcie protokołu nr 51/18 z 16 października 2018 r.

4) Analiza materiałów na sesję.

5) Podsumowanie kadencji.
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6) Zakończenie posiedzenia.

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu

Radni nie wnieśli uwag. 
Protokół nr 51/18 z 16 października 2018 r. został zatwierdzony w głosowaniu:

za- 8 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

Ad 4) Analiza materiałów na sesję.

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok.

Radny  Adrian  Hałuszka  poprosił  o  wyjaśnienie,  jaka  część  z  kwoty
wprowadzanej  w  dziale  „Administracja  publiczna”  zostanie  przeznaczona  na
odprawę, a jaka na ekwiwalent za niewykorzystany urlop dla burmistrza i z czego
owa kwota wynika.

Skarbnik  gminy  wyjaśniła,  że  wymienione  pozycje  są  kwotami  brutto.
Zarówno  kwota  42.903,00  wynagrodzenia  i  pochodne  7.376,00  zł  wynikają
z przepisów prawa.

Skarbnik Joanna Zieńko wyjaśniła, że wprowadza się następujące zmiany po
stronie dochodów, co łącznie spowoduje to ich zwiększenie o 45.592,00 zł:

– 5.658,00 zł z funduszy pracy na dofinansowanie Programu Asystent rodziny,
–  30.960,00 zł  na  realizację  projektu  „Ja  w internecie”  realizowanego  przez

Szkołę Podstawową Nr 2,
– 8.974,00 zł na nagrodę Ministra Edukacji Narodowej.

Wprowadza się m.in. następujące zmiany po stronie wydatków:
– o  2.048,00  zł  zmniejsza  się  wydatki  na  dostawianie  i  naprawę  tablic

informacyjnych oraz ławek w Parku Ryb Słodkowodnych,
– o 1.000 zł zwiększa się wydatki na obsługę wierzytelności,
– o  69.616,00  zł  zmniejsza  się  w  dziale  „Administracji  publicznej-  urzędy

wojewódzkie” wydatki na wynagrodzenia i pochodne,
– o 50.279,00 zł  zwiększa się wydatki  na wypłatę odprawy i  ekwiwalentu za

niewykorzystany urlop dla burmistrza,
– o  10.000,00  zł  zmniejsza  się  wydatki  na  usługi  telekomunikacyjne  oraz

o 14.198,00 zł na usługi różne,
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– o 19.337,00 zł zwiększa się wkład własny w związku z realizacja programu
„Integracja  i  aktywizacja  społeczno-  zawodowa  mieszkańców  gminy
Trzcianka”,

– o 2.048,00 zł zwiększa się wydatki na organizację trzcianeckich uroczystości
rocznicowych gminy,

– o 10.000,00 zł zmniejsza się wydatki w rozdziale „pozostała działalność”,
– o 44.739,00 zł zł zwiększa się plan dotacji na szkoły publiczne prowadzone

przez inne organy,
– zaplanowano  wydatki  w  kwocie  8.974,00  zł  na  wypłatę  nagrody  Ministra

Edukacji  Narodowej  dla  nagrodzonego  nauczyciela  w  Szkole  Podstawowej
Nr 2,

– o 10.838,00 zł zwiększa się wydatki na prowadzenie świetlic szkolnych,
– o 5.658,00 zł zwiększa się wydatki na asystenta rodziny,
– o 500,00 zł zwiększa się wydatki związane z karą za niepodpisanie umowy na

wykonanie przyłącza,
– o  10.000,00  zmniejsza  się  wydatki  na  opłaty  za  media  na  obiektach

sportowych.

Radny Adrian Hałuszka stwierdził, że bardzo go cieszy, że na terenie miasta
szkoły  realizują  programy  przeciwdziałające  wykluczeniu  internetowemu.  Warto
byłoby również zadziałać w tym zakresie w szkołach znajdujących się na wsiach.

Zastępca  Burmistrza  powiedziała,  że  Szkoła  Podstawowa  Nr  2  stworzyła
autorski projekt. Urząd składał wniosek dotyczący wszystkich szkół, również tych,
prowadzonych  przez  stowarzyszenia,  ale  wniosek  został  odrzucony  ze  względów
formalnych. Chodziło o kwotę ok 500.000 zł.

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

2) Projekt  uchwały  w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta
przyjmowanej  jako  podstawa  obliczenia  podatku  rolnego  na  obszarze
gminy Trzcianka na 2019 rok. 

Joanna Zieńko powiedziała, że jak co roku, aby nie podnosić stawki podatku
rolnego,  należy  obniżyć  cenę  skupu  żyta.  Wielkopolska  Izba  Rolnicza  wydała
pozytywną opinie w tym temacie.  Stawka podatku rolnego będzie na tym samym
poziomie, jak dotychczas.
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Radny Adrian Hałuszka zapytał o cenę skupu żyta z zeszłego roku i o kwotę,
o jaką ją obniżono.

Skarbnik odpowiedziała, że dokładnej kwoty obniżenia ceny żyta z zeszłego
roku nie pamięta, ale była to kwota podobna do tegorocznej.

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

3) Projekt uchwały w sprawie nadania statutów sołectwom gminy Trzcianka. 

Jadwiga  Durejko-  przewodnicząca  Komisji  Statutowej  powiedziała,  że
w  nowych  statutach  ujęte  są  wszystkie  zgłaszane  dotychczas  uwagi.  Prace  nad
statutami  trwały  dość  długo.  Uchwała  zawiera  20  załączników,  każdy  załącznik
dotyczy jednego sołectwa. 

Grażyna Zozula dodała, że 21. załącznik stanowi mapę gminy z podziałem na
sołectwa. W załącznikach wkradł się jeden błąd pisarski, który będzie sprostowany
na sesji. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

4) Projekt  uchwały w sprawie  przystąpienia  do sporządzenia  miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ulic:
Matejki i Fabrycznej.

Kierownik Witold Putyrski wyjaśnił,  że na terenie, na którym proponowane
jest opracowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obowiązuje
już  plan,  zgodnie  z  którym  realizowana  jest  zabudowa  wielorodzinna  przez
spółdzielnie  mieszkaniową.  Do  urzędu  wpłynęły  dwa  wnioski:  spółdzielni
mieszkaniowej  i  właściciela  obiektów poprzemysłowych,  o  zmianę  przeznaczenia
terenu  pod  zabudowę  wielorodzinną  oraz  uporządkowanie  linii  zabudowy.  Po
dokonaniu  analiz  stwierdzono,  że  występuje  zasadność  prawna  przystąpienia  do
sporządzenia MPZP w rejonie ulic: Matejki i Fabrycznej.

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.
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5) Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  współpracy  gminy
Trzcianka  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie gminy na 2019
rok.

Grażyna Zozula wyjaśniła, że do 30 listopada 2018 r. gmina powinna podjąć
uchwałę  o  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami
prowadzącymi  działalność  pożytku publicznego.  Do 9  listopada tego roku trwały
konsultacje, nie zgłoszono żadnych uwag.

Anna Stańczyk dodała, że porównując omawiany program z wcześniejszymi,
nastąpiła  zmiana  w  zakresie  zadań  priorytetowych.  Dodano  zadanie  w  zakresie
ekologii i ochrony zwierząt. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

6) Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  usuwania  azbestu
i  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu  gminy  Trzcianka  na  lata
2018-2032”. 

Zastępca Burmistrza wyjaśniła,  że jest to program realizowany z powiatem.
W ramach  tego  programu,  mieszkańcy  mają  utylizowany  azbest,  ale  sami  muszą
zakupić i wykonać nowe pokrycie dachu.

Następnie Przewodniczący odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.
Głos zabrał Adrian Hałuszka, który zaproponował, aby Komisja podjęła kroki

mające na celu uproszczenie wzniosów, jak i  procedury ubiegania się o usunięcie
wyrobów zawierających azbest. Wyraził też zdziwienie faktem, że w tym roku nie ma
już  środków  na  ten  cel,  skoro  można  jeszcze  dokonać  przesunięć  w  budżecie.
Najważniejsze  jest,  aby azbest  szybko zniknął,  a  brak  środków i  skomplikowana
procedura  ubiegania  się  o  pomoc  mogą  spowodować,  że  mieszkańcy  zaczną  go
usuwać na własną rękę.

Następnie  poddano  pod  głosowanie  wniosek/pytanie  Komisji,  o  możliwość
uproszczenia  wniosku,  jak  i  całej  procedury  ubiegania  się  o  pomoc  w  usuwaniu
azbestu. Głosowano:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

Następnie komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
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za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

Komisja  zapoznała  się  również  ze  sprawozdaniem  Komisji  Rewizyjnej
z  30  października  2018  r.  z  przeprowadzonej  kontroli  działalności  statutowej
i finansowej sołectwa Smolarnia za 2017 r. Zaleceń z kontroli nie było. 

Ad 5) Podsumowanie kadencji

Następnie  Przewodniczący Wincenty  Kilian podsumował  kadencję.  Komisja
Środowiska i Rozwoju Wsi odbyła 52 posiedzenia protokołowane. Przewodniczący
wyraził  zadowolenie  z  pracy  komisji.  Zauważył,  że  odbiór  urzędu  przez
mieszkańców wsi znacznie się poprawił poprzez min. organizację dożynek na terenie
wsi,  sprawnie  przeprowadzone  szacowanie  szkód  i  dobrą  współpracę  z  innymi
podmiotami. Sukcesem jest podjęcie uchwały o dzierżawie gruntów przez rolników,
która  umożliwiła  dzierżawienie  przez  nich  gruntów  na  okres  bezterminowy.
W.  Kilian  podziękował  również  za  zapraszanie  radnych  Komisji  na  narady
Burmistrza z sołtysami i uznał, że były to cenne spotkania. Przewodniczący docenił
również obecność Burmistrza lub Zastępcy Burmistrza na posiedzeniach Komisji.
Następnie podziękował wszystkim pracownikom za udział w pracach Komisji. 

Następnie  głos  zabrała  Grażyna  Zozula,  która  podziękowała  radnym  za
współpracę.

Do  podziękowań  za  współpracę  dołączyli  się  również:  Józef  Łastowski,
Jadwiga Durejko, Andrzej Moszyński, Magdalena Opszańska, Ryszard Wilant oraz
Mariusz Łuczak.

Następnie radny Zygmunt Czarny ponowił wniosek o postawienie lampy przy
przejściu dla pieszych przy Gimnazjum Nr 1.

Mariusz Łuczak ponowił natomiast  wniosek o naprawę drogi do osiedla po
byłym PGR-ze w Siedlisku. Radny zadał też pytanie, kiedy należy złożyć wniosek
o umorzenie podatku rolnego.

Zastępca Burmistrza odpowiedziała, że nie może być umorzenia, gdy nie ma
płatności. 

Ad 6) Zakończenie posiedzenia.
W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Komisji

podziękował wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 
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Protokolant Przewodniczący Komisji

Joanna Noji Wincenty Kilian
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